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PROTOKÓŁ nr XLVIII/23 

Sesji Rady Gminy Topólka 

z dnia 23 marca 2023 r. 

 

 

Ad-1. O godzinie 1000  Przewodniczący Rady Gminy Topólka - Stanisław Borkowski, 

oświadczył, otwieram XLVIII, w VIII kadencji, Sesję Rady Gminy. Powitał przybyłych na 

Sesję: radnych, sołtysów, Wójta Gminy - Konrada Lewandowskiego, Sekretarz Gminy – 

Joannę Kosińską, pracowników Urzędu Gminy Ewelinę Waszak oraz Wojciecha 

Wąsikowskiego zaproszonych gości Marię Orłowską Dyrektor KDBS Oddział w Topólce, 

Kierownika Posterunku Policji w Topólce Roberta Zarębskiego oraz Jana Błaszczyka 

Dyrektora GOKu. 

Przewodniczący stwierdził, że jest wymagane quorum do podejmowania uchwał. Lista 

obecności radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu, nieobecny radny Tomasz 

Koziński.  

 Na protokolanta Sesji zaproponował Ewelinę Waszak, innych propozycji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że dzisiejszą Sesję protokołować będzie Ewelina Waszak. 

 

Przystąpiono do realizacji porządku obrad. 

Ad-1. Przyjęcie porządku obrad. 

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że radni w materiałach na Sesję otrzymali 

proponowany porządek obrad.  

Porządek obrad został przyjęty. 

       

Ad-2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.  

Uwag nie zgłoszono. Protokół z XLVII Sesji Rady Gminy Topólka został przyjęty. 

 

Ad-3. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy oraz informacja 

o działalności w okresie między sesjami. 

Wójt przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informację 

z działalności w okresie między sesjami -  załącznik do niniejszego protokołu. 

Na zakończenie wójt odczytał list gratulacyjny Premiera Mateusza Morawieckiego 

skierowany do sołtysa Sołectwa Kozjaty Henryka Kołeckiego za długoletnie pełnienie funkcji 

sołtysa . 

W dyskusji nad sprawozdaniem nikt nie zabrał głosu.   

 

Ad-4. Podjęcie uchwał.  

1) zmieniająca uchwałę Nr XLVI/280/22 Rady Gminy Topólka z 28 grudnia 2022 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu na 2023 rok. 
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Skarbnik Gminy – Katarzyna Modrzejewska przedstawiła projekt uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 14 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Nr 

XLVI/280/22 Rady Gminy Topólka z 28 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu na 

2023. 

Uchwała Nr XLVIII/295/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał  

2) w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Topólka w 2023 roku”. 

Wójt Gminy – Konrad Lewandowski przedstawił projekt uchwały.  

Wójt w tym miejscu wyjaśnił, że Towarzystwo Opieki Nad Zwierzętami w Głuszynku 

uzgadniając projekt uchwały wskazało miejsce, które służy gminie do zapewnienia schronienia 

psom określając jako „nielegalne przytulisko”. Wójt poinformował, że to miejsce nie jest 

schroniskiem i nielegalnym przytuliskiem tylko miejscem gdzie psy po odłowieniu oczekują 

na transport do schroniska.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 14 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Topólka w 2023 roku”. 

Uchwała Nr XLVIII/296/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał  

3) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Topólka 

za rok 2022  

Sprawozdanie z działalności komisji przedstawił Przewodniczący Komisji radny Andrzej 

Waszak. 

Przewodniczący Rady Gminy – Stanisław Borkowski przedstawił projekt uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 14 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Topólka za rok 2022. 
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Uchwała Nr XLVIII/297/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał  

4) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji ds. Budżetu, Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska rady Gminy Topólka za rok 2022 

Sprawozdanie z działalności komisji przedstawiła Przewodnicząca Komisji radna Małgorzata 

Michalak. 

Przewodniczący Rady Gminy – Stanisław Borkowski przedstawił projekt uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 14 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z działalności Komisji ds. Budżetu, Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska rady Gminy Topólka za rok 2022. 

Uchwała Nr XLVIII/298/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał  

5) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji ds. Oświaty, Kultury, Sportu, 

Zdrowia, Spraw Socjalnych i Bezpieczeństwa Publicznego za rok 2022 

Sprawozdanie z działalności komisji przedstawił radny Marek Linert. 

Przewodniczący Rady Gminy – Stanisław Borkowski przedstawił projekt uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 14 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z działalności Komisji ds. Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, Spraw Socjalnych 

i Bezpieczeństwa Publicznego za rok 2022. 

Uchwała Nr XLVIII/299/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał  

6) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji ds. Promocji Gminy Rady Gminy 

Topólka za rok 2022 

Sprawozdanie z działalności komisji przedstawiła Przewodnicząca Komisji radna Anna 

Migdalska. 

Przewodniczący Rady Gminy – Stanisław Borkowski przedstawił projekt uchwały. 
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Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 14 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z działalności Komisji ds. Promocji Gminy Rady Gminy Topólka za rok 2022. 

Uchwała Nr XLVIII/300/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał  

7) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za rok 

2022 

Sprawozdanie z działalności komisji przedstawił Przewodniczący Komisji radny Piotr 

Kruszyna. 

Przewodniczący komisji Piotr Kruszyna wskazał, że do Rady Gminy wpłynął wniosek (jak 

wynika z informacji rocznej przedstawionej Wojewodzie) natomiast do komisji skarg, 

wniosków i petycji ten wniosek nie został przekazany. Radny prosił o przybliżenie czego 

wniosek dotyczył.   

Przewodniczący Rady wskazał, że pismo było podpisane przez kilku sołtysów i dotyczyło 

przebudowy drogi w miejscowości Karczówek. Po uzgodnieniu z wójtem gminy udzielono 

odpowiedzi, że w związku z tym, że w budżecie nie były zaplanowane inwestycje drogowe 

wniosek zostanie rozpatrzony w miarę możliwości budżetowych gminy.  

Radny wskazał, że pismo było skierowane do Rady Gminy nie do wójta wobec czego to Rada 

powinna podjąć decyzję w tej kwestii. 

Przewodniczący wskazał, że wójt ma prawo zabrać głos w tej sprawie, gdyż są to sprawy 

budżetowe. 

Wójt wskazał, że Rada Gminy podejmuje decyzje budżetowe w formie uchwały budżetowej. 

Wskazał również, że w tej sytuacji istotne są dwie kwestie mianowicie wniosek sołtysów 

o przebudowę drogi oraz wnioski w ramach funduszu sołeckiego gdzie nie zostało określone  

to zadanie wobec czego nie zostało to ujęte w budżecie. W funduszach sołeckich nie  

zaplanowano tej inwestycji, sołectwa nie współpracowały ze sobą w zakresie wspomożenia tej 

inwestycji to z tego względu nie włączono jej do budżetu. 

Radny Piotr Kruszyna zwrócił się z pytaniem do wójta gminy czy w ubiegłym roku wszystkie 

sołectwa gdzie były robione drogi przekazywały z funduszy sołeckich jakiekolwiek fundusze 

na drogi. Ponadto określił, że w jego ocenie wniosek dotyczył naprawy nawierzchni drogi, która 

nie wymaga dużych nakładów finansowych i te koszty mogły być ujęte w budżecie. Radny 

prosił o wskazanie powodu z jakiego Rada Gminy nie uzyskała informacji o wpływie tego 

wniosku. W odpowiedzi wójt poinformował, że wniosek sołectw dotyczył nie remontu, 

a budowy nowego odcinka drogi o długości ok. 600 metrów.  

Radny Stanisław Wojtysiak zaproponował aby najpierw zagłosować nad projektem uchwały 

i dopiero przejść do dyskusji.  

Przewodniczący Rady wskazał, że jest to temat związany z pracą komisji jednak nie z całym 

sprawozdaniem z działalności komisji. 
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Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Stanisław Borkowski przedstawił projekt uchwały. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 14 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia sprawozdania 

z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za rok 2022. 

Uchwała Nr XLVIII/301/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-5. Informacja Wójta Gminy o realizacji interpelacji i wniosków zgłoszonych na poprzedniej 

sesji. 

Wójt poinformował, że na poprzedniej sesji nie złożono interpelacji, na pytania i wnioski 

udzielono odpowiedzi na bieżąco.  

 

Ad-6. Interpelacje radnych składanych na piśmie. 

  Interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad-7. Wolne wnioski. 

Radny Piotr Kruszyna wskazał, że na spotkaniu roboczym przed sesją 27 stycznia był 

poruszany temat drogi gminnej w Świerczynie, padła wówczas deklaracja naprawy tej drogi, 

zwrócił się z pytaniem czy ta droga została naprawiona. Ponadto prosił o wyjaśnienie kwestii 

niedziałającej lampy w miejscowości Miłachówek zakupionej w ramach funduszu sołeckiego 

z 2021 r. oraz prosił o wyjaśnienie czy wniosek na utylizację folii rolniczej został złożony.  

Wójt poinformował, że miała miejsce wizja w terenie w obecności przewodniczącego Komisji 

ds. Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, Spraw Socjalnych i Bezpieczeństwa Publicznego, 

obecny był również mieszkaniec, który jest najbardziej zainteresowany naprawą tej drogi. 

Podczas wizji ustalono, że przebieg tej drogi jest trudno wskazać wobec czego najpierw należy 

ustalić przebieg granic tej drogi (tą kwestię ustalono z obecnym mieszkańcem), aby można 

podjąć dalsze kroki w celu jej wyremontowania. Geodeta podczas konsultacji w tej sprawie 

wyjaśnił, że nie może podjąć czynności geodezyjnych ponieważ zostały one podjęte w 2016 

roku jednak zostały wstrzymane poprzez działania prawne jednej z mieszkanek. Mieszkańcy są 

poinformowani, że dopóki nie będzie rozgraniczenia drogi nie będzie można podjąć działań 

remontowych. W odniesieniu do lampy wójt poinformował, że fundusz sołecki realizowany 

jest w danym roku i odpowiada za jego realizację sołtys. W tym miejscu radny Piotr Kruszyna 

uszczegółowił, że lampa jest już zamontowana tylko do dnia dzisiejszego nie jest podłączona. 

Wójt poinformował, że montaż lampy oraz proces jej podłączenia jest długotrwały, nie zawsze 

zależny od pracowników Urzędu Gminy. 

Wójt poinformował, że termin składania wniosków na utylizację folii rolniczej jest do 31 marca 

wobec czego prosił o kontakt w tej sprawie po tym terminie. 

Wójt podziękował za pracę między sesjami radnym oraz sołtysom za wykonywanie swoich 

obowiązków. Podziękował również organizacjom i stowarzyszeniom działającym na terenie 

naszej gminy. 
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Sołtys Kazimierz Kontowicz wskazał po rozmowie z usługodawcą odbioru nieczystości 

ciekłych na problem kosztów związanych z wywozem nieczystości ciekłych. Czy jest 

planowana rozbudowa sąsiednich oczyszczalni? Kolejną kwestią poruszoną przez sołtysa było 

zgłoszenie mieszkanki, która zaraziła się bakterią coli i zarzucała brak informacji o skażeniu 

wody.  

Wójt poinformował, że sytuacja mieszkanki, o której wspominał sołtys jest mu znana i nie było 

możliwości zakażenia bakterią gdyż korzystała z ujęcia wody, w którym skażenia bakterią nie 

było. Problem był w drugiej hydroforni w Paniewie jednak po działaniach naprawczych z badań 

wykonywanych przez gminę wynika, że woda jest całkowicie zdatna do picia jednak dopiero 

po badaniach sanepidu będzie można przekazać taką informację mieszkańcom. Po wykryciu 

bakterii ujęcie wody w Paniewie zostało zamknięte i przełączone na ujęcie wody w Orlu. 

W kwestii oczyszczalni wójt poinformował, że stawki za odbiór nieczystości ciekłych były 

konsultowane z przedsiębiorcami, ponadto podczas sesji był obecny przedsiębiorca, który 

potwierdził, że stawki były konsultowane. Wójt wskazał, że przedsiębiorcy powinni 

prawidłowo kalkulować stawkę aby nie ponosić strat w związku z ponoszonymi kosztami 

odwozu ścieków do oczyszczalni. Wójt w tym miejscu wskazał, że budowa oczyszczalni 

w naszej gminie ścieków jest konieczna jednak z uwagi na brak środków nie jest to możliwe 

bez dofinansowania w tym zakresie czego mimo złożonych wniosków nie udało się do tej pory 

osiągnąć.   

 Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady oświadczył – zamykam       

XLVIII Sesję Rady Gminy – dziękuję państwu.  

Sesja zakończyła się o godzinie 1123. 

Zapis  Sesji  dostępny na stronie Biuletynu Informacji Publicznych Gminy Topólka pod 

hasłem „Transmisje Sesji Rady”.   

Na tym protokół zakończono.  

Protokolant: Ewelina Waszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy Topólka 

Stanisław Borkowski 

 


